
 

 

REFERAT 

 

 
 
  

Referat fra møtet i fylkesordførerkollegiet 26. mai 2021 
 
Tid: 8.30-11.15. 
Sted: digitalt 
 
Til stede: Tore O. Sandvik (Trøndelag), Tove Lise Torve (Møre & Romsdal), Tonje Brenna (Viken), Arne Thomassen (Agder), 
Jon Askeland (Vestland), Terje Riis-Johansen (Vestfold og Telemark) Marianne Chesak (Rogaland), Victoria Evensen (Oslo). 
Forfall: Raymond Johansen (Oslo), Tomas Norvoll (Nordland), Bjørn Inge Mo (Troms og Finnmark). 
 
Fra fylkesrådmannskollegiet: Kristian Thowsen (Viken), Tine Sundtoft (Agder), Bjarne Haslund (Oslo), Rune Haugsdal 
(Vestland), Inge Smith Dokken (Rogaland), Merethe Schjem (Nordland), Odd Inge Mjøen (Trøndelag), Ottar Guttelvik (Møre 
og Romsdal), Lisbeth Eek Svensson (Vestfold og Telemark). 
Forfall: Stein Ovesen (Troms & Finnmark), 
 
Fra KS´ hovedstyre: Bjørn Arild Gram (styreleder), Gunn Marit Helgesen (1. nestleder), Sven Tore løkslid (2.nestleder). 
 
Fra KS´ administrasjon: Helge Eide, Bente Stenberg-Nilsen, Geir Runar Johannessen, Torild Fagerbekk, Frode Lindtvedt, Rune 
Bye, Trond Kalhagen, Anne Johanne Enger, Torbjørn Eika, Arild Eielsen, Ingrid Ulberg Sommer.  
 
Andre: Gunnar Bovim (styreleder, Innovasjon Norge), (Håkon Haugli, administrerende direktør Innovasjon Norge). 
--- 

Sak 1: Møte med Innovasjon Norge 
Orientering v/ styreleder Gunnar Bovim og administrerende direktør Håkon Haugli. 
 

Sak 2: RNB/Kom.prp. 
Innledning v/ Bjørn Arild Gram, KS. 
 
Fra diskusjonen i fylkesordførerkollegiet: 

• Viktig å opprettholde trykket på ferjefinansiering. 

• Positivt med økt kompensasjon – viktig at den er treffsikker for hvert fylke.  

• Behov for avklaringer om kollektivtransporten til høsten - handlingsplikten utløses snart. Tydelige signaler 

om overgangsordninger før ferien nødvendig.  

• Behov for nærmere dialog om byvekstavtalene og nullvekstmålet. Rapport fra Urbanet estimerer at 

bruken av kollektivtrafikk vil gå ned, samtidig som nullvekstmålet nås – utfordrer finansieringsmodellen. 

• Problematisk modell for fordeling av midler til vedlikeholdsetterslep på fylkesveg – burde ta 
utgangspunkt i dagens situasjon.  

 
Bjørn Arild Gram, KS: 

• Opprettholder fokuset på treffsikker kompensasjon. 

• Vanskelig å få avklaringer om overgangsperioden i kollektivtransporten mellom pandemi og ny normal 

med nytt reisemønster – jobbes videre med.  

• Er tatt initiativ om ny kartlegging om tilstand på vedlikeholdsetterslep på fylkesvegene.  

• Garantiordningen er fortsatt ikke svart ut – følges opp videre. 

  



 

Fylkesveger og ferjepriser: 
Samferdselsdepartementet ønsker dialog med fylkeskommunene og KS om den varslede tilskuddsordningen, og 
også om videre arbeid med realiseringen av målsetningen om reduserte ferjepriser. I første omgang har de 
varslet et administrativt møte om hvordan dette kan rigges, og deretter et politisk møte, trolig med 
fylkesordførerkollegiets AU sammen med politisk ledelse i KS. 
 

Sak 3: Endringer i virkemiddelapparatet som følge av RNB 
Orientering v/ Tron Bamrud og Jan Heggheim. 
Se presentasjon vedlagt e-post. 
 

Sak 4: Partnerskap for radikal innovasjon - status i programmet med Ungt utenforskap og 
den demografiske utviklingen. 
Orientering v/ Monica Fossnes Petersson, KS. 
 
Se presentasjonen vedlagt e-post. 
 
Fra kollegiet: 

• Viktig og riktig satsing – må følges opp. Fylkeskommunene som en regional utviklingsaktør viktig i dette. 

• Viktig med felles arena for å løfte disse utfordringene 

Sak 5: KS’ høringsnotat – Norge mot 2025 
 
Fylkesordførerkollegiet drøftet saken. 
 

Sak 6: Kulturpolitisk toppmøte 
Orientering v/ Line Anni Solbakken, KS. 
 
Innspill fra fylkesordførerkollegiet: 
 

• Ambisiøs tidsramme på 2,5 timer – viktig at programmet spisses. Sektoren er svært ulik rammet. 

• Felles mål om at barn og unge kommer tilbake til idrett og frivillighet. Ambisjon må være flere med i 2022 

enn 2019.  

• Krevende tidspunkt midt i valgkampen – men kan være en fin start på arbeid som bør følges opp utover 

høsten.  

Sak 7: Innspill til en regjeringserklæring 
Innledning v/ Arild Eielsen, KS. 
 
Fylkesordførerkollegiet drøftet saken. 
 

Sak 8: Tariff 2021 – mekling 
Orientering v/ Bjørn Arild Gram, KS. 
 

Eventuelt 
• FOT-ruter: flertall på Stortinget for at staten beholder ansvaret for FOT-ruter. 

• Muntlig eksamen: samlet innspill fra fylkeskommunene i møtet med Melby tirsdag 25. mai om å avlyse 

muntlig eksamen.  

 


